
Protokół Nr XII/2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 września 2019 r. 

 

XII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

25 września 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1510. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie XI Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz - Górzkowska   

-  Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz 

Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Andrzej Lewandowski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Daniel Zdanowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Zdanowski wyraził zgodę. 
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Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Zdanowski 

został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 5) Następnie odczytał wniosek Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 6). 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 

2019 – 2034 ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Korektę przyjęto. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8. Korektę przyjęto. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia rozszerzonego porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9. Przyjęto porządek obrad wraz z rozszerzeniem. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2019 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. (wraz z korektą) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. (wraz z korektą) 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2015 – 2022 wraz  z prognozą oddziaływania na środowisko po ewaluacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do planu finansowego zadań powiatu realizowanego ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2019. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Powiatu Nowomiejskiego. 

14. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad XII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XI Sesji Rady Powiatu Jan Rochewicz poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10. Przyjęto protokół nr XI/2019. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 30 sierpnia 

do 18 września 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 29 sierpnia oraz  

5 września (załącznik nr 11) 

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 06.09 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego połączone  

z ćwiczeniami przeciwpożarowymi; Wicestarosta uczestniczył w uroczystości otwarcia Stacji 

Uzdatniania Wody w Skarlinie; 

- 08.09 – Dożynki Gminne gminy Nowe Miasto Lubawskie w Tylicach;  

- 09.09 – II spotkanie parlamentarzystów, samorządowców i pracowników instytucji 

rządowych i samorządowych diecezji toruńskiej; 

- 10.09 – otwarcie Środowiskowego Domu Samopomocy prowadzonego przez Fundację Pax; 

- 14.09 – obchody 100-lecia Klubu Sportowego „Drwęca”; 

- 15.09 –  Dożynki Gminno – Powiatowo - Parafialne w Kącikach – Starosta podziękował 

wszystkim za uczestnictwo w uroczystościach; 
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- 17.09 – Starosta oraz Dyrektor Szpitala uczestniczyli w ogólnopolskiej konferencji dot. 

sytuacji szpitali, zorganizowanej przez Związek Powiatów Polskich oraz Ogólnopolski 

Związek Pracodawców Szpitali Powiatowych; 

- 18.09 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 20.09 – uroczystość jubileuszu 25-lecia istnienia Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w Olsztynie; 

- 21.09 – ślubowanie klas pierwszych w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście 

Lubawskim; obchody 100-lecia istnienia OSP w Jamielniku; 

- 22.09 – dożynki wojewódzkie w Olsztynku; 

- 24 – 25.09 – szkolenie obronne w Łańsku (uczestniczył Starosta); Wicestarosta uczestniczył 

w spotkaniach z przedstawicielami Kuratorium Oświaty. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania. 

Radny Mieczysław Łydziński poinformował, że otrzymał zapytanie od mieszkańca Nowego  

Miasta. Nie ma zapytania na piśmie, ale jutro przedłoży do Biura Rady. Na sesji przedstawi go 

w formie ustnej. Sprawa dotyczy wywozu ziemi z terenu budowy obwodnicy Nowego Miasta 

na działki nr: 12.19 (działka za stadionem), 16/2 (działka przy ul. Kopernika, w okolicach 

asfaltowej zatoczki), 11/10 (działka przy ul. Kopernika przy byłej żwirowni). Mieszkaniec 

sygnalizuje, że na te działki jest wywożona ziemia z budowy obwodnicy i wobec tego ma 

pytania: 

 - czy są wydane stosowne pozwolenia; 

- czy ktoś sprawuje nad tym kontrolę; 

- jak się to ma do programu „Natura 2000” – działki znajdują się w sąsiedztwie rzeki Drwęca, 

w granicach objętych przez Program Natura 2000; 

Z tym wiąże się kolejna sprawa – dotycząca dróg. Ciężarówki jeżdżą ulicami: Wojska 

Polskiego i Kopernika. Zauważono, że ul. Wojska Polskiego już trochę na tym ucierpiała. 

Pytanie dotyczy tego czy na tę okoliczność są stosowne pozwolenia, uzgodnienia, że droga jest 

wyznaczona do wywozu ziemi przez ciężki sprzęt. Przy okazji poruszono też kwestię działki 

za szpitalem, którą sprzedano prywatnemu inwestorowi, gdzie składowany jest gruz 

pobudowlany. Pytanie – czy w związku z tym, że działka leży w pobliżu Drwęcy, nie ma 

negatywnego oddziaływania w kontekście programu „Natura 2000”. Radny zapytał również 
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czy składowanie ziemi nie zakłóca  stosunków wodnych, odwodnień do rzeki Drwęca. Radny 

poprosił o udzielenie wstępnej odpowiedzi dziś na sesji, a szczegółową odpowiedź na piśmie.  

Kopia interpelacji radnego stanowi załącznik nr 12. 

Radny Kozłowski powiedział, że w imieniu mieszkańców wsi Marzęcice wnioskuje  

o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Sprawa dotyczy naprawy przepustu 

drogowego oraz usytuowania znaku informacyjnego przy ul. Nowomiejskiej w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 538. Interpelacje radnego stanowią załączniki nr 13 i 14. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze interpelacje lub zapytania.     

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2019 r. 

Radni otrzymali sprawozdanie na piśmie. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi 

załącznik nr 15.  

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie omówiono na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do tego tematu. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm (wraz z korektą) 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16. 

Uchwała nr XII/73/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 17. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. (wraz z korektą) 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18.  

Uchwała nr XII/74/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 
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Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2015 – 2022 wraz  z prognozą oddziaływania na środowisko po 

ewaluacji 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20. 

Uchwała nr XII/75/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2019 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22. 

Uchwała nr XII/76/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 24. 

Uchwała nr XII/77/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 25. 

Ad. 14 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

W odpowiedzi na interpelację radnego Łydzińskiego Naczelnik Wydziału Środowiska  

i Rolnictwa Krzysztof Puwalski powiedział, że podobnej treści interpelację wcześniej 

wystosował radny Czapliński. Udzielono na  nią odpowiedzi. Ziemia, która jest wydobywana 

przy budowy obwodnicy jest odpadem, a więc stosuje się do niej przepisy ustawy o odpadach. 

Zagospodarowanie tej ziemi musi być zgodne z ustawą o odpadach czyli wymaga zezwolenia 

na przetwarzanie odpadów. Do obecnej chwili żadnego takiego zezwolenia Starosta 
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Nowomiejski nie wydał. Jednakże należy zwrócić uwagę, że jeżeli ilość deponowanych 

odpadów jest większa niż 10 ton/dobę lub pojemność miejsca docelowego deponowania 

odpadu jest większa niż 25 tys. ton, organem wydającym zezwolenia jest marszałek. Z wiedzy 

posiadanej przez Wydział firma prowadząca inwestycję – PORR S. A. nie przekazuje odpadów 

innym posiadaczom odpadów. Odpad jest cały czas własnością firmy PORR S. A., jest 

magazynowany na tych działkach. Docelowym sposobem zagospodarowania odpadu, będzie 

rekultywacja terenów po wydobyciu piasku i żwiru na terenie między Nowym Miastem, a 

Kurzętnikiem. Jednakże inwestor musi uzyskać zmianę decyzji rekultywacyjnej, a potem 

zezwolenie na przetwarzanie odpadów wydawane przez marszałka. Odpady mogą być 

magazynowane przez okres 3 lat. Jeśli są magazynowane niezgodnie z zasadami 

zagospodarowania przestrzennego lub powodują zmianę stosunków wodnych, organem 

właściwym w takich sprawach jest burmistrz miasta lub wójt gminy. P. Puwalski dodał, że wie 

iż takie postepowanie sprawdzające było prowadzone przez Urząd Miejski. Postępowanie 

prowadzi również Komenda Powiatowa Policji.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Joanna Robaczewska poinformowała, że jeżeli chodzi 

wykorzystanie dróg przy budowie obwodnicy, firma PORR zwracała się do zarządców dróg  

w tej sprawie. Jeżeli chodzi o ul. Wojska Polskiego jest to Zarząd Dróg Wojewódzkich, a jeżeli 

chodzi o ul. Kopernika – Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego.      

Starosta zapytał czy zawarto stosowne porozumienia. 

P. Robaczewska odpowiedziała, że wg. jej wiedzy porozumienia są zawierane z zarządcami 

tych dróg. 

Ad. 15 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Łydziński poruszył sprawę szpitala powiatowego. Na poprzedniej sesji Rady Powiatu 

padł wniosek, żeby zaprosić na sesję Dyrektora Oddziału Wojewódzkiego NFZ w celu 

omówienia sytuacji naszego szpitala, zaradzenia jego zapaści finansowej. W odpowiedzi 

Dyrektor skierował pismo (załącznik nr 26) do Przewodniczącego Rady, w którym to odmówił 

przyjazdu na sesję, ale jednocześnie zawarł w nim pewne wyjaśnienia. Radny przytoczył kilka 

informacji z pisma. Dyrektor Zakrzewski podkreślił w piśmie, że od 1 lipca 2019 r. wszystkie 

świadczenia w ramach ryczałtu wzrosły o 3 %, a od 1 października 2019 r. – o kolejne 4%. 

Podaje też informacje na temat wzrostu ryczałtu: 

- pierwotna wartość ryczałtu na 2019 r. – ok. 12 330 tys. zł, 

- wzrost od 1 maja 2019 r. – 190 243 zł, 



 8 

- wzrost o 1 lipca 2019 r. 780 150 zł, 

- planowana kwota wzrostu od 1 października 2019 r. - 520 728 zł 

Łączny wzrost w 2019 r. - 1 300 881 zł. 

Tą sprawą zajął się portal internetowy „Nowe Miasto dla Was”. Dyrektor szpitala udzielił 

wywiadu, podał informacje odnośnie finansowania. Jest tam mowa o wzrośnie o 520 tys. zł. 

Okazuje się jednak, że jest to nieprawda, łączna kwota sięga 1 300 tys. zł. O takiej kwocie 

mówiła również Senator Bogusława Orzechowska podczas dożynek w Kącikach. Z pisma 

Dyrektora NFZ wynika jasno, że łączny wzrost kontraktu dla szpitala w 2019 r. wynosi 1 300 

tys. zł. Dyrektor NFZ w swoim piśmie przejawia też pewną troskę o nowomiejski szpital.  

W piśmie pisze, że szpital powinien podjąć pewne działania organizacyjne w kierunku poprawy 

sytuacji finansowej. Konkretnie wskazuje, że szpital powinien rozszerzyć swoją działalność  

o rehabilitację i geriatrię. Dodaje, że plany inwestycyjne objęte wnioskami IOWISZ 

/Instrument Oceny Wniosków Inwestycyjnych w Sektorze Zdrowia – platforma cyfrowa, na 

której dokonuje się kalkulacji ekonomicznej zasadności inwestycji w służbie zdrowia/ mające 

na celu m. in. uruchomienie oddziału geriatrycznego w nowomiejskim szpitalu, uzyskały 

pozytywną opinię o celowości inwestycji przez wojewodę, a co za tym idzie – gwarancję 

finansowania ze środków publicznych. W końcówce pisma Dyrektor zwraca uwagę na 

konieczność pilnego podjęcia działań dotyczących uruchomienia stacjonarnych usług  

w zakresie geriatrii i rehabilitacji, dających możliwość dalszej poprawy sytuacji finansowej 

szpitala. Radny poinformował, że na poprzedniej sesji i na wspólnym posiedzeniu komisji 

Dyrektor Kurowski wyrażał się dość sceptycznie odnośnie możliwości realizacji tych 

zamierzeń. Radny zapytał czy nie warto się nad tym jednak dokładniej pochylić. Nie 

formułować ogólnych wniosków, że jest to raczej niemożliwe, ale przygotować kalkulację 

finansowo – organizacyjną, żeby radni mogli operować konkretnymi danymi; żeby sami mogli 

się przekonać czy jest to możliwe czy niemożliwe. 

Starosta podkreślił, że jeśli jest mowa o pododdziale geriatrii, nikt się nigdy od tego nie 

odżegnywał, ponieważ było to wpisane do wniosku o środki na remont chirurgii. W tym 

kierunku kształci się już lekarz ze szpitala. Dyrektor NFZ nie może mówić – jak najszybciej 

zróbcie geriatrię. Starosta zapytał ilu jest geriatrów w całym województwie. 

Dyrektor Szpitala Bogumił Kurowski odparł, że 3 lub 4. 

Starosta dodał, że uruchomienie oddziału wymaga czasu. 

Dyrektor Kurowski poinformował, że w czasie kiedy został zapytany przez p. Zdanowskiego 

odnośnie kwot, które mogą wpłynąć do szpitala w tym roku, miał taką a nie inną wiedzę. 

Wynikała ona z konferencji i spotkania z Dyrektorem Zakrzewskim z NFZ. W artykule 
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Dyrektor mówił o stanie rzeczy, który miał nastąpić od tamtej chwili do końca roku. Wówczas 

była mowa o kwocie ok. 560 tys. zł. Należy to zweryfikować – jest to kwota 520 tys. zł. 

Dyrektor Kurowski potwierdził to, co mówił radny Łydziński, że skali roku nastąpi taki 

przyrost kontraktu /dotyczy to wszystkich szpitali znajdujących się w sieci/ To przeszacowanie 

wartości procedur jest wynikiem ponad półtorarocznej walki. Tak, jest to 1 300 tys. zł, ale 

dotyczy to procedur związanych z podstawowym zabezpieczeniem szpitalnym tzw. PZS. PZS 

stanowi w przypadku nowomiejskiego szpitala ok. 50% wartości kontraktu. Pozostała część 

kontraktu jest bez zmian. Nie ma przyrostu, a jeśli gdzieś jest, to minimalny. Dyrektor dodał, 

że jeśli porównać 2017 r. i 2019, to przyrost wynosi 0. Niemniej jednak jest to kwota, która 

kiedy wpłynie do budżetu szpitala (na razie nie ma żadnych dokumentów), która pomoże 

przywrócić płynność finansową. Dyrektor zwrócił uwagę, że jedna kwota ma być uregulowana 

jednorazowo do 30 września, a pozostała - w transzach miesięcznych. Jeżeli chodzi o sprawy 

dodatkowych oddziałów, tak jak powiedział Starosta –  6-łóżkowy pododdział geriatryczny 

Oddziału Wewnętrznego jest elementem projektu unijnego dot. remontu chirurgii. Istotnie, 

Ordynator Oddziału Wewnętrznego jest na końcówce procesu specjalizacyjnego. Z końcem 

roku zakończy kształcenie. Nie wiadomo na razie kiedy podejdzie do egzaminu końcowego – 

w sesji wiosennej czy jesiennej. Niezależnie od tego, Dyrektor czyni starania, aby pozyskać 

osobę, która będzie firmowała pododdział geriatryczny, aby móc przystąpić do procedury 

konkursowej, która ma nastąpić w I półroczu 2020 r. Jest to kierunek preferowany przez NFZ. 

Nie wiadomo jakie będzie finansowanie, sam Dyrektor Zakrzewski nie wiedział czy będzie to 

oddzielny kontrakt czy środki będą w kontrakcie na Oddział Wewnętrzny. Jeżeli chodzi  

o rehabilitację, Dyrektor dziś był jeszcze raz w szpitalu w Morągu, który ma bardzo 

rozbudowaną rehabilitację – 28 łóżek przy czym jest część zabiegowa – tam gdzie odbywają 

się ćwiczenia, zabiegi fizjoterapeutyczne i część ambulatoryjna – pobyt dzienny pacjentów.  

W sumie oddział zajmuje ok. 800 – 900 m2. Szpital nowomiejski nie dysponuje taką 

powierzchnią. Padł pomysł wykorzystania budynku po Przychodni Nad Jesionką w Lubawie. 

Jednak w przypadku takiego oddziału, niezbędny jest całodobowy dyżur pielęgniarki 

(całodobowy dyżur lekarza nie jest niezbędny), która w sytuacji jakiegokolwiek zagrożenia, 

jest zobowiązana do wezwania lekarza. Lekarz musi przybyć natychmiast. W Morągu jest to 

tak rozwiązane, że lekarz dyżurny oddział neonatologicznego ma pod swoją opieką także 

oddział rehabilitacji neurologicznej i ogólnoustrojowej. Ogólnie, jest to tak zorganizowane, że 

z oddziału specjalistycznego pacjent kierowany od razu na rehabilitację. W przypadku naszego 

szpitala (gdyby dysponował taką powierzchnią) mogłoby to odbywać się poprzez ortopedię, ale 

na taki oddział nie ma przyzwolenia ze strony NFZ. Dyrektor dodał, że nie odżegnuje się od 
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stworzenia symulacji finansowej dot. utworzenia rehabilitacji (o geriatrii nie ma co mówić, bo 

jest to przesądzone). Przede wszystkim jednak trzeba wiedzieć gdzie taki oddział ma powstać; 

czy któryś z obecnie funkcjonujących oddziałów ma być zlikwidowany. Stworzenie takiego 

oddziału to poważna inwestycja. Pomieszczenia np. łazienki muszą być przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych. Najłatwiejszym rozwiązaniem byłoby utworzenie Zakładu Opiekuńczo – 

Leczniczego, ale na utworzenie ZOL-u nie ma przyzwolenia ze strony NFZ. Gdyby tworzyć 

oddział rehabilitacyjny, najlepiej byłoby to zrobić tak jak w Morągu tzn. stworzyć oddział 

ambulatoryjny i stacjonarny. Dyrektor dodał, że wspólnie ze Starostą był na konferencji 

zorganizowanej przez ZPP poświęconej szpitalom powiatowym. Dodał, że jeśli będzie taka 

wola, może przedstawić radnym prezentację /radni otrzymali na tablety linka do prezentacji/.  

Z ankiety przeprowadzonej przez ZPP wynika, że 93% szpitali powiatowych odnotowało stratę 

w 2018 r. Średnio strata wyniosła 2,7 mln zł. Strata w I półroczu 2019 r. wyniosła tyle co strata 

w całym 2018 r. Oznacza to, że w 2019 r. strata wyniesie ok. 5 mln zł. Wynika to ewidentnie  

z niedoszacowania procedur. Poza PZS są jeszcze pozaryczałtowe usługi, które nie są 

waloryzowane. Skala zobowiązań wymagalnych jest coraz większa. Dyrektor dodał, że 

nowomiejski szpital ma problemy finansowe, ale inne szpitale mają problemy kadrowe. Nasz 

szpital ma kadrę zabezpieczoną.  

Radny Kozłowski powiedział, że to dobre informacje, że 1 300 tys. zł wpłynie do kasy szpitala. 

Świadczy to o tym, że zabiegi Dyrektora i Starosty przynoszą efekt. Warto wspomnieć, że  

w swoim piśmie Dyrektor NFZ przedstawia też dane odnośnie finansowania szpitala na 

przestrzeni ostatnich lat. To też obrazuje sytuację szpitala. Dane te przedstawiają się 

następująco: 

- 2015 r. – 20 030 171 zł, 

- 2016 r. - 20 239 458 zł (wzrost o 1,03%) 

- 2017 r. - 21 048 983 zł (wzrost o 4%) 

- 2018 r. – 20 370 193 zł (spadek o 3,2%) 

- 2019 r. – 21 739 543 zł (wzrost o 6,7%) 

Radny zwrócił uwagę, że 2018 r. był bardzo trudny jeżeli chodzi o finansowanie. Porównując 

rok 2015 do 2019, łączny wzrost wyniósł o 8,5%; rocznie to średnio 1,7%. Biorąc pod uwagę 

jak wzrosły koszty, płace itd., w tym tkwi sedno – dlaczego szpital znalazł się w takiej sytuacji.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  
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Ad. 16 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XII Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


